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Senátoři Petr Pakosta, Jiří Oberfalzer a Pavel Trpák připravili zákon o zákazu těžby břidlicových
plynů metodou hydraulického štěpení, která v posledních měsících hýbe i Broumovskem.
Ministr životního postředí Tomáš Chalupa by chtěl jen upravit více než dvacet let staré zákony o
geologických pracích, které s tímto typem průzkumu a těžby vůbec nepočítají.

           {jathumbnail off}  Na veřejném slyšení v Senátu Parlamentu České republiky se sešli
odborníci, zástupci místních i krajských samospráv a zástupci dotčených ministerstev.  
 

Podle informace aktivisty z Teplic nad Metují Jiřího Malíka z Koalice STOP HF, který se slyšení
také zúčastnil, ministr Tomáš Chalupa popsal situaci s jednotlivými průzkumnými územími a
zmínil návrh Ministerstva životního prostředí, kdy během 1,5 roku požádá vládu o moratorium
na frakovací metody, jen co bude dokončena legislativa, která patrně nebude vylučovat
možnost těžby na některých územích.

  

V Senátu zazněla také prezentace Jiřího Malíka, v níž vysvětlil podstatu hydraulického štěpení,
přiblížil poškození životního prostředí HF metodou v USA a zdůraznil nutnost, proč je potřebné
přijmout zákon a ne moratorium.

  

Na toto slyšení v Senátu reagoval výkonný ředitel společnosti Hutton Energy David Messina,
který sice diskusi ocenil, ale litoval, že organizátor diskuse nepozval i zástupce žadatelů o
přidělení průzkumných území, aby měli možnost reagovat na některé informace.
„Upozorňujeme, že technologii hydraulického štěpení představil ekologický aktivista Jiří Malík z
Koalice Stop HF, nikoliv nezávislý odborník na ložiskovou geologii, případně osoba, která má
praktické zkušenosti s touto technologií," uvedl David Messina.
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„Jsme, stejně jako občané našich regionů, znepokojeni myšlenkou, že by mohlo dojít k těžbě
metodou hydraulického štěpení, která vykazuje značné ohrožení životního prostředí, zejména
spodních vod. Chceme učinit maximum proto, aby se těžba touto metodou v České republice
nerealizovala," uvedl na následném brífingu v Senátu Jiří Oberfalzer.

  

Za rychlé přijetí zákona se postavil náchodský starosta Jan Birke, starostka Berouna Šárka
Endrlová nebo docent geologie Oldřich Fatka z Karlovy univerzity. Při jeho přednášce v senátu
podle Jiřího Malíka ministr Tomáš Chalupa ze sálu odešel. „Přišel tak o možnost zjistit, proč je
HF nepřijatelná v České republice a proč je vlastně potřeba zákon. Jak jsme se dozvěděli
později, pan ministr patrně odešel hlavně proto, aby mimo budovu Senátu sdělil, proč chce
moratorium a proč odmítá zákon, který je předkládán senátory i Koalicí STOP HF," uvádí na
stránkách Koalice Jiří Malík.
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